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från Karin Scheele (PSE) till kommissionen

(12 november 1999)

Ämne: Nedläggning av kärnkraftverket Bohunice

Den slovakiska regeringen har genom ett beslut från 1994 förklarat att det slovakiska kärnkraftverket
Bohunices båda V-1-reaktorer skall läggas ned år 2000. Detta togs även upp i Agenda 2000. I slutet
av september tog regeringen tillbaka detta beslut och lade fram en ny tidsplan enligt vilken nedläggningen
inte skall ske förrän 2008. Kommissionsledamot Günther Verheugen har välkomnat detta beslut.

I sitt yttrande över Slovakiens ansökan om anslutning till Europeiska unionen vidhåller kommissionen att
reaktorn av prototyp A1 slutgiltigt skall läggas ned efter en period (fram till 1999) av modernisering och
förbättring av säkerhetsnivåerna. Inom ramen för partnerskap för anslutning har Slovakien förbundit sig att
genomföra ett realistiskt program för nedläggningen av kärnkraftverket Bohunice. I kommissionens
rapport från november 1999 om Slovakiens framsteg på vägen mot anslutning påpekas kritiskt att det
vore att gå emot både partnerskapet för anslutning och den slovakiska regeringens beslut från 1994 att låta
kärnkraftverket vara kvar i drift en längre period efter 1999.

Kan kommissionen mot denna bakgrund svara på följande frågor:

1. Hur värderar kommissionen den slovakiska regeringens nya tidsplan med hänsyn till landets anslut-
ning till Europeiska unionen?

2. Kommer kommissionen framöver att vara särskilt uppmärksam på att den tidsplan som fastställts
inom ramen för partnerskap för anslutning vidhålls och om nödvändigt vidta lämpliga åtgärder?

Svar från Günter Verheugen på kommissionens vägnar

(9 december 1999)

Enligt de definitioner som fastställdes vid G7-gruppens möte i München 1992 finns det två VVER 440/
230-reaktorer i Bohunice (enheterna 1 och 2 vid Bohunice V1) som inte kan uppgraderas till en rimlig
kostnad, samt två VVER 440/213-reaktorer (enheterna 3 och 4 vid Bohunice V2) som kan uppgraderas.
Den gamla A1-reaktorn i Bohunice stängdes 1977 och håller för närvarande på att monteras ned.

Den ursprungliga livslängden för enheterna 1 och 2 vid Bohunice V1 var planerad att vara till 2008
respektive 2010. Under de senaste åren har den slovakiska regeringen investerat betydande belopp
(omkring 200 miljoner euro) i en höjning av säkerhetsnormerna för Bohunice V1 (enheterna 1 och 2) i
syfte att tillåta att enheterna används till 2010-2012 eller till och med längre. Trots dessa investeringar har
beslut fattats att tidigarelägga stängningen av Bohunice V1 till 2006 vad gäller enhet 1 och till 2008 vad
gäller enhet 2.

Kommissionen anser att dessa tidpunkter är realistiska och trovärdiga. Den kommer att göra allt för att se
till att tidpunkterna för stängning respekteras.

I 1999 års partnerskap för anslutning anges det tydligt att förberedelserna för stängning och nedmontering
av Bohunice V1 är högt prioriterade. Kommissionen kommer att särskilt uppmärksamt följa utvecklingen
vad gäller Bohunice V1. Den är beredd att stödja och nära samarbeta med de slovakiska myndigheterna,
särskilt genom att tillhandahålla finansiellt stöd och sakkunskap, så att målet att så tidigt som möjligt
stänga och montera ned V1-reaktorerna i Bohunice uppnås. Framstegen kommer att bedömas regelbundet
såväl inom ramen för föranslutningsinstrumenten som i samband med anslutningsprocessen.

(2000/C 225 E/046) SKRIFTLIG FRÅGA E-2063/99

från Juan Naranjo Escobar (PPE-DE) till kommissionen

(12 november 1999)

Ämne: Bristande jämställdhet när det gäller sociala tjänster för unionens medborgare

Den 28 september 1999 lade Eurostat fram en undersökning om överföring av sociala rättigheter och
effekterna av hur rättigheterna fördelas inom Europeiska unionen. Resultaten av denna undersökning visar
att det finns märkbara skillnader i hur unionens medborgare behandlas när det gäller mottagande av
pensioner och andra sociala förmåner.

8.8.2000 SV C 225 E/45Europeiska gemenskapernas officiella tidning


